

Teaching and Learning - Basics in English

(also university didactics certificate, module: electives of higher education didactics competencies)

Target groups: academic teachers and scientists

Contents: The range of scientific courses is increasingly moving in an international environment. Students from all over the world can learn and interact with one another in face-to-face, hybrid and e-learning courses. In this workshop we would like to give academic teachers and scientists the opportunity to reflect on themselves as teachers in English and to try out themselves as academic teachers in English. The seminar is suitable for both international English-speaking and German-speaking academic teachers who offer teaching and learning in English and / or who want to move confidently with the relevant English-language vocabulary in the field of teaching and learning.

Single course, program, certificate: You can also attend the workshop as an individual seminar regardless of the subsequent certificate. For the full and dedicated attendance of a single course from 5 work units you will receive a competence-based certificate of participation from the Division for University Didactics at Saarland University. This workshop is one of the workshops of the module "Electives of Higher Education Didactics Competencies" of the Saarland University's Certificate of Teaching in Higher Education.

The certificate comprises a total of three modules (modules: core workshops of higher education competencies, electives of higher education competencies, collegial coaching and teaching portfolio) at least 120 work units or at least 3x40 work units.

Speaker/Lecturer:

Dr. Birgit Roßmanith has headed the University Didactics Unit of the SU at ZeLL since 2008. She is an educational and social scientist and works as an academic developer, teacher, consultant, coach, researcher and author.

Program- and Certificateresponsible:

Dr. Birgit Roßmanith (Head of University Didactics Unit (udu)), hochschuldidaktik@uni-saarland.de

<https://www.uni-saarland.de/einrichtung/zell/arbeitsstelle-hochschuldidaktik.html>

Teaching and Learning - Basics in English

(auch Hochschuldidaktik Zertifikat, Modul HD-Wahlbereich)

Zielgruppen: Lehrende bzw. Wissenschaftler*innen

Inhalte: Immer stärker bewegt sich das Lehrangebot in einem internationalen Umfeld. Studierende aus der ganzen Welt können in Präsenz-, Hybrid- und E-Learning Lehrveranstaltungen miteinander lernen und interagieren. In diesem Workshop möchten wir Lehrenden bzw. Wissenschaftler*innen die Gelegenheit geben, sich selbst als Lehrende in englischer Sprache zu reflektieren und sich als Lehrende in englischer Sprache zu erproben. Der Workshop eignet sich sowohl für internationale englischsprachige als auch für deutschsprachige Lehrende, die Lehren und Lernen in englischer Sprache anbieten und/oder sich mit dem relevanten englischsprachigen Vokabular im Bereich Teaching and Learning trittsicher bewegen möchten.

Einzelveranstaltung, Programm, Zertifikat: Sie können den Workshop auch unabhängig vom aufbauenden Zertifikat als Einzelveranstaltung besuchen. Sie erhalten für den vollständigen und engagierten Besuch einer Einzelveranstaltung ab 5 AE einen kompetenzorientierten Teilnahmeachweis der Arbeitsstelle Hochschuldidaktik der Uds.

Dieser Workshop ist einer der Workshops des Moduls „Wahlbereich hochschuldidaktischer Kompetenzen“ des Hochschuldidaktik Zertifikats der Universität des Saarlandes. Das Zertifikat umfasst insgesamt in drei Modulen (Module: Hochschuldidaktische Basiskompetenzen, Hochschuldidaktischer Wahlbereich, Kollegiales Coaching und Lehrportfolio) mindestens 120 Arbeitseinheiten bzw. mindestens 3x40 Arbeitseinheiten.

Referent*innen:

Dr. Birgit Roßmanith leitet die Arbeitsstelle Hochschuldidaktik (AS HD) der Uds im ZeLL seit 2008. Sie ist Bildungs- und Sozialwissenschaftlerin und arbeitet als Entwicklerin, Lehrende, Beraterin, Coach, Forschende und Autorin.

Programm- und Zertifikatsverantwortliche:

Dr. Birgit Roßmanith (Leitung AS HD), hochschuldidaktik@uni-saarland.de

<https://www.uni-saarland.de/einrichtung/zell/arbeitsstelle-hochschuldidaktik.html>